
Međunarodno prisustvo neophodno i dalje na KiM, poručio ministar Dačić nakon sednice SB UN 
utorak, 26. maj 2015.

Prvi potpredsednik Vlade Srbije i ministar spoljnih poslova Ivica Dačić učestvovao je na
današnjoj sednici Saveta bezbednosti UN-a o radu UNMIK-a.  

Nakon sednice šef srpske diplomatije istakao je da je za Srbiju veoma važno da Savet
bezbednosti UN-a stalno i kontinuirano prati razvoj situacije na Kosovu i Metohiji, da se Srbija
zalaže da se zadrži institucija tromesečnog izveštavanja, iako se neke zemlje zalažu da to bude
dva puta godišnje, a ne četiri puta.

„U današnjem izveštaju generalnog sekretara UN-a i u diskusiji članica SB konstatovano je da
je veoma važno da se što pre formira Zajednica srpskih opština, jer su svi oni uočili da je to
prioritetna tačka kada je u pitanju implementacija Briselskog sporazuma.

Sve zemlje članice SB insistirale su na što bržem formiranju specijalnog suda za ratne zločine
OVK-a na Kosovu i Metohiji i u vezi sa izveštajem Dika Martija.

Istakli smo konstruktivnost Srbije, kada je reč o nastavku dijaloga, da smo spremni da sva
otvorena pitanja rešavamo dijalogom. Ukazali smo i na velike bezbednosne probleme i
probleme povratka interno raseljenih lica. Više od 200.000 ljudi ima staus interno raseljenih lica
i ne mogu da se vrate na KiM. Za 16 godina od prestanka rata, svega dva posto ljudi imalo je
održiv povratak na KiM.

Naš stav je da se sa ovakvim sednicama treba nastaviti i dalje. Ja sam u ime Srbije odao
priznanje Misiji UN-a, smatrajući da međunarodno prisustvo treba da postoji na KiM, za razliku
od Hašima Tačija koji je tražio da se ukine Misija UN-a na KiM, smatrajući da je Kosovo
nezavisna država i da nema razloga da ta misija više postoji.

Apsolutno u skladu sa rezolucijom 1244, smatramo da je pitanje statusa Kosova i Metohije
daleko od rešenog, a sa druge strane i politička i bezbednosna situacija, ali i situacija kada je
reč o ljudskim pravima, pravima Srba i drugih nealbanaca daleko je od toga da može biti
ocenjena pozitivno. Zato je međunarodno prisustvo, kao jedna vrsta garanta, neophodno i dalje
na KiM i mi ćemo se čvrsto za to zalagati", zaključio je u izjavi ministar Dačić.
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